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Demolice části stavidla rybníka ↑ 

 

Teambuilding ve škole „Malování 
vínem“ 
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SLOVO STAROSTY 

MĚSTO KUŘIM CHYSTÁ VÝSTAVBU NOVÝCH AUTOBUSOVÝCH 
ZASTÁVEK NA ULICI ZÁMECKÁ 

Během začátku měsíce dubna započne výstavba nových autobusových 
zastávek na ulici Zámecká v Kuřimi. Po dobu výstavby bude tato ulice průjezdná 
pouze jednosměrně, a to od statku dolů. Ve směru do Kuřimi bude možno 
projíždět osobními vozy standardně kolem zámku a kostela po kostkové 
komunikaci. Pro nákladní dopravu, a to je pro naši obec zásadní, bude vedena 
objízdná trasa od Jinačovic přes obec ulicí Kuřimská a Dolní branka směrem 
na silnici II/385. Nákladní vozidla ze směru od Chudčic, mířící do Kuřimi, budou 
také jezdit po ulici Dolní branka. 

Po připomínkách obce k objízdné trase bylo doplněno některé dopravní značení, 
zejména u napojení silnice III/3861 (Dolní branka) na silnici II/385 (silnice Čebín 
– Kuřim). Zde bude po dobu objízdné trasy omezena rychlost na 70 km/h a 
zakázáno odbočení pro nákladní automobily ze směru od Čebína na Moravské 
Knínice. 

Autobusové dopravy se tato objížďka také dotkne – zastávka ve směru z Knínic 
do Kuřimi u zámku se přesune před faru – na kostkovou komunikaci, po které 
bude autobus jezdit. Autobusy nebudou odkloněny. 

Stavba autobusových zastávek proběhne od 1. 4. 2025 do 31. 8. 2025, včetně 
technologických přestávek (2 x 4 týdny). Po celou tuto dobu bude naše obec 
zatížena nákladní dopravou ve své spodní části. Bohužel, jiné řešení objízdné 
trasy není možné, ale věřím, že toto omezení společně zvládneme. Pro první 
dny zahájení objížďky počítáme s podporou Policie ČR. 

Stavba nových zastávek na ulici Zámecká v Kuřimi bude mít jistě i přínos 
pro naše občany. A proto – vydržme to! 

  

OBNOVA RYBNÍKA POD KAPLÍ POKRAČUJE 

Firma AQUASYS pokračuje dle harmonogramu na obnově rybníka Pod Kaplí. 
S některými pracemi je v předstihu, a pokud počasí dovolí, bude hotova dříve, 
než bylo nasmlouváno, což je prosinec 2025. Ale zatím nepředbíhejme. 

V těchto dnech byl dokončen objekt na horní nádrži (nový požerák s výtokovým 
potrubím), následovat bude hutnění této hráze. Kamenné opevnění části břehů 
bylo již dokončeno. Zaplatili jsme i první fakturu ve výši 892.853,52 Kč.  

Po domluvě se zhotovitelem a projektantem se budeme snažit hned, jak bude 
hotova i oprava hlavního objektu požeráku, požádat stavební úřad o předběžné 
místní šetření, tak abychom mohli rybník začít napouštět před kolaudací (dokud 
teče voda). 

 

STAVEBNÍ FIRMA PRO STAVBU DVOU TŘÍD ZŠ VYBRÁNA 

Zastupitelstvo obce na svém 34. zasedání schválilo zhotovitele stavby dvou tříd 
ZŠ Moravské Knínice. 
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Vybranou firmou je firma PREFAST.  Nyní probíhají schůzky se zhotovitelem 
na doladění detailů stavby a do první poloviny dubna by se mělo začít stavět. 
Stavba bude umístěna za víceúčelovým hřištěm 

Prostorové řešení vám předkládáme na obrázku. 
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NOVÁ KŘÍŽOVÁ CESTA BYLA POŽEHNÁNA 

V neděli 23.03.2025 proběhlo žehnání nové křížové cesty. Slavnostního 
okamžiku se zúčastnil hojný počet spoluobčanů, ale také přespolních.  

Prvním impulzem pro vznik křížové cesty byly cedulky na stromech, které zde 
umístila Hanka Švábová, někdy v době covidu. Obec již delší dobu plánovala 
vytvoření pěšiny kolem kopce Strážná. Napadlo nás vytvořit kolem stezky 

křížovou cestu. Bylo dohodnuto, že 
jednotlivá zastavení budou z materiálu 
kámen a železo. Kameny jsou z lomu 
v Želešicích.  Firma IBAU, která 
zhotovovala pěšinu, instalovala tyto 
velké kameny. Železné kříže a čísla 
jednotlivých zastavení vyrobil a 
nainstaloval Václav Kokotek 
s Janem Kosíkem ml.  

Myslím, že se toto dílo podařilo, a přeji, 
aby sloužilo všem pocestným co nejdéle. 

←Montáž křížů 

Foto z nedělního žehnání je také na úvodní stránce.         Jiří Hanák – starosta obce 

 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

VÝPIS USNESENÍ z 33. zasedání ZO dne 24.02.2025 

č. 425/33/25 – ZO schvaluje rozšířený program jednání 33. zasedání ZO. 

č. 426/33/25 – ZO schvaluje jako zapisovatelku z 33. zasedání ZO Ing. Janu 
Zemanovou, Ph.D. 

č. 427/33/25 – ZO schvaluje ověřovatele zápisu z 33. zasedání ZO Ing. Radka 
Přikryla a Martina Veselého. 

č. 428/33/25 – ZO schvaluje Darovací smlouvu na peněžní dar s manželi 
………... Na jejím základě jim bude převedena částka 50.000 Kč. Viz Příloha č. 
1 – Darovací smlouva na peněžní dar zveřejněna na 
https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska  

č. 429/33/25 – ZO schvaluje Smlouvu o předání výtěžku veřejné sbírky s manželi 
Slámovými, bytem U Hájenky 266, 664 34 Moravské Knínice. Na jejím základě 
jim bude převedena částka 208.273 Kč. Viz Příloha č. 2 – Smlouva o předání 
výtěžku veřejné sbírky zveřejněna na https://www.moravskekninice.cz/uredni-
deska  

č. 430/33/25 – ZO schvaluje Nájemní smlouvu na část pozemku p.č. 825/1 
o výměře 50 m2 s panem Tomášem Pelikánem, trvale bytem Na Okřínku 267, 
Moravské Knínice 664 34, na umístění včelstev. Nájemné se sjednává za cenu 
1 Kč/rok. Viz Příloha č. 3 – Nájemní smlouva k nahlédnutí na obecním úřadě 

https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska
https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska?action=detail&id=1043
https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska?action=detail&id=1043
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č. 431/33/25 – ZO schvaluje Zadávací dokumentaci na výběr zhotovitele stavby  
„ZŠ Moravské Knínice“. Viz Příloha č. 4 – Zadávací dokumentace zveřejněna na  
https://www.vhodne-uverejneni.cz. ZO současně schvaluje výběrovou komisi ve 
složení Jiří Hanák, Ing. Radek Hlaváček, Ing. arch. Petr Říha, náhradník Ing. 
Jana Zemanová, Ph.D. 

č. 432/33/25 – ZO v souladu se zákonem 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), v platném znění, stanoví měsíční odměny za výkon jednotlivých funkcí 
neuvolněných členů zastupitelstva takto: člen ZO – předseda výboru nebo 
komise 3.960 Kč, člen ZO – člen výboru nebo komise 2.990 Kč. ZO v souladu 
se zákonem 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, stanoví, 
že měsíční odměny za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva v nové 
výši se budou poskytovat ode dne 01.03.2025.  

č. 433/33/25 – ZO bere na vědomí Zprávu Policie ČR o operativně-bezpečnostní 
situaci v obci Moravské Knínice za období od 01.01.2024 do 31.12.2024. 
Viz Příloha č. 5 – Zpráva Policie ČR k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 434/33/25 – ZO schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene s EG. D a.s., IČ: 21055050, č. NM-001030090800/002-ENGS. Věcné 
břemeno bude sjednáno za jednorázovou smluvní náhradu ve výši 2.300 Kč 
bez DPH. Viz Příloha č. 6 – Smlouva č. NM-001030090800/002-ENGS 
k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 435/33/25 – ZO schvaluje záměr pronájmu části pozemku p.č. 1260/1 
o výměře 20 m2 v k.ú. Moravské Knínice. 

č. 436/33/25 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další 
aktuální informace. 

 

VÝPIS USNESENÍ z 34. zasedání ZO dne 17.03.2025 

č. 437/34/25 – ZO schvaluje rozšířený program jednání 34. zasedání ZO. 

č. 438/34/25 – ZO schvaluje jako zapisovatelku z 34. zasedání ZO Ing. Janu 
Zemanovou, Ph.D. 

č. 439/34/25 – ZO schvaluje ověřovatele zápisu z 34. zasedání ZO Ing. Michala 
Kadlece a Ing. Radka Hlaváčka. 

č. 440/34/25 – ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2025 a střednědobý výhled 
rozpočtu obce na období 2025–2026. Rozpočet na rok 2025 obsahuje příjmy 
ve výši 26.965.100 Kč, výdaje ve výši 51.037.400 Kč a financování ve výši 
25.072.400 Kč. Viz Příloha č. 1 – Rozpočet obce Moravské Knínice na rok 2025 
a Příloha č. 2 – Střednědobý výhled rozpočtu obce Moravské Knínice na období 
2025–2026. Obě přílohy jsou zveřejněny na https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska  

č. 441/34/25 – ZO schvaluje poskytnutí individuální dotace TJ SOKOL Moravské 
Knínice, U Sokolovny 161, 664 34 Moravské Knínice, IČ: 49461494, na „Pořízení 
stolů a židlí do budovy sokolovny“ a současně schvaluje Veřejnoprávní smlouvu 
č. 1/2025 o poskytnutí individuální účelové dotace z rozpočtu obce. Dotace byla 
schválena ve výši 335.970 Kč, viz Příloha č. 2 – Veřejnoprávní smlouva č. 1/2025 
zveřejněna na https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska  

https://www.vhodne-uverejneni.cz/
https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska
https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska?action=detail&id=1043
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č. 442/34/25 – ZO bere na vědomí žádost o poskytnutí individuální dotace 
sdružení JUNÁK – Český skaut, středisko Duha Brno, z.s., IČ 62157477. 

č. 443/34/25 – ZO bere na vědomí žádost o poskytnutí individuální dotace 
pro Moravské Knínice Flames, z.s., IČ 17856761. 

č. 444/34/25 – ZO schvaluje odpisový plán pro ZŠ a MŠ Moravské Knínice na rok 
2025. Viz příloha č. 3 – Odpisový plán na rok 2025 k nahlédnutí na obecním 
úřadě. 

č. 445/34/25 – ZO bere na vědomí Účetní závěrku ZŠ a MŠ Moravské Knínice, 
okres Brno-venkov, příspěvkové organizace, za rok 2024. 

č. 446/34/25 – ZO schvaluje poskytnutí mimořádného příspěvku pro DSO 
Mikroregion Kuřimka, Jungmannova 968, 664 34 Kuřim, IČ 71248749, na úhradu 
ročních splátek úroků z úvěrů za rok 2025 ve výši 92.204 Kč, viz Příloha č. 4 – 
Smlouva o poskytnutí mimořádného příspěvku k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 447/34/25 – ZO schvaluje změny Zakládací smlouvy a Stanov DSO KTS 
EKOLOGIE v těchto bodech: 
1. změnu článku 6, odst. 4 písm. a) Zakládací smlouvy DSO KTS Ekologie 
2. změnu článku 6, odst. 5 Zakládací smlouvy DSO KTS Ekologie,  
3. změnu článku 6, odst. 6 Zakládací smlouvy DSO KTS Ekologie,  
4. změnu článku 6, odst. 9 Zakládací smlouvy DSO KTS Ekologie,  
5. změnu článku 8, odst. 4 písm. a) Stanov DSO KTS Ekologie,  
6. změnu článku 11, odst. 4 písm. i) Stanov DSO KTS Ekologie,  
7) změnu článku 12, odst.9 Stanov přidáním nových písm. m) a o)  
 

č. 448/34/25 – ZO schvaluje Nájemní smlouvu s Lesy České republiky, s.p., se 
sídlem Přemyslova 1106/19, Nový Hradec Králové, 500 08 Hradec Králové, IČO: 
421 96 451, na umístění chladírenského zařízení na části pozemku p.č. 1260/1 
ve vlastnictví obce Moravské Knínice, za částku 600 Kč měsíčně + náklady 
na energie. Viz Příloha č. 5 – Nájemní smlouva k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 449/34/25 – ZO schvaluje četnost svozů odpadů od 01.10.2025 v režimu 
1x za 4 týdny u komodit SKO, papír a plast. Bioodpad z domácností v hnědých 
popelnicích bude svážen od prosince do března 1x za 4 týdny a od dubna 
do listopadu 1x za 2 týdny.  

č. 450/34/25 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2025, viz Příloha č. 6 – RO 
1/2025 zveřejněna na https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska. 

č. 451/34/25 – ZO schvaluje zhotovitele stavby „Stavba dvou tříd ZŠ Moravské 
Knínice“ firmu PREFAST CZ s.r.o., IČ: 06472966, Holandská 878/2, 639 00 
Štýřice, za nabídkovou cenu 11.850.759 Kč bez DPH a pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy o dílo po vypořádání nulových položek v položkovém 
rozpočtu. Viz Příloha č. 7 – Písemná zpráva posouzení nabídek a Příloha č. 8 – 
Smlouva o dílo zveřejněna na https://www.vhodne-uverejneni.cz                                                                                        

č. 452/34/25 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další 
aktuální informace.           Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

 

https://www.moravskekninice.cz/uredni-deska?action=detail&id=1043
https://www.vhodne-uverejneni.cz/
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ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO ROZPOČET 

Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schválilo na svém 34. zasedání dne 
17. března rozpočet na rok 2025.  

Rozpočet obsahuje celkové příjmy ve výši 26.965.100 Kč a výdaje 
51.037.400 Kč. Rozpočtované výdaje jsou vyšší než rozpočtované příjmy 
o 24.072.300 Kč – čili rozpočet je označen jako schodkový.  

Rozdíl mezi vyššími výdaji než příjmy je pokrytý z finančních prostředků, které 
má obec na svých bankovních účtech. Na účtu u Komerční banky, v České 
národní bance a na termínovaných účtech měla obec k 31.12.2024 celkem 
42.371.324,65 korun. Proto si může dovolit navrhnout schodkový rozpočet a 
výdaje dofinancovat z této zásoby.  

Při tvorbě rozpočtu na kalendářní rok se vlastně nepoužívají „staré zásoby peněz 
z roků minulých“, ale rozpočet se tvoří vždy pouze z peněz, o kterých obec 
zaručeně ví, že je obdrží v tom příslušném kalendářním roce. Proto ve 
vytvářeném rozpočtu nikdy nesmí být použity dotace, které nejsou definitivně 
přiznané (není ještě vydáno rozhodnutí o poskytnutí dotace nebo podepsaná 
smlouva). Na pokrytí vyšších výdajů, ale mohou být použity právě ty nastřádané 
zásoby peněz. 

 

 

VEŘEJNÁ SBÍRKA JE VYÚČTOVANÁ 

V noci z pondělka na úterý dne 
29.10.2024 postihl rodinný dům 
manželů Slámových v obci 
Moravské Knínice, v ulici U Hájenky 
č.p. 266, rozsáhlý požár. Na místě 
zasahovaly čtyři jednotky hasičů. 
Ačkoli první jednotce se podařilo 
na místo přijet během několika 
minut, střecha domu byla již plně 
zasažena plameny. K likvidaci 
požáru byly nasazeny čtyři vodní 
proudy, aby se plameny nerozšířily 
na další části domu a přilehlé 
nemovitosti.   

Naštěstí nedošlo ke zranění osob. 

Předběžná odhadovaná škoda 
způsobená požárem ale činila ke 3,5 
milionům Kč. Dům se stal zcela 
neobyvatelným. Tříčlenná rodina, 
která dům obývala, se tak dostala 
do existenčních problémů, kdy přišla o 
drtivou většinu osobních věcí a 

vybavení domu. Z toho zbyly prakticky 
jen obvodové zdi.   

Obec vyhlásila veřejnou sbírku 
prostřednictvím sbírkového účtu a 
dvou fyzických pokladniček, která byla 
určena na rekonstrukci vyhořelé 
nemovitosti. 

Veřejná sbírka byla ukončena 
k 31.01.2025. Celkem byla 
nashromážděna suma 208.273 Kč. 
Tato částka byla převedena na účet 
manželů Slámových dle smlouvy 
o předání výtěžku veřejné sbírky. 
Zároveň bylo kompletní vyúčtování 
této sbírky zasláno ke kontrole 
na odbor správní Krajského úřadu 
Jihomoravského kraje, který veřejné 
sbírky povoluje a zároveň i kontroluje.  
 
Děkujeme všem štědrým dárcům. 
 
               Jana Zemanová – účetní obce 
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OBECNÍ ÚŘAD PROVEDL PRAVIDELNOU INVENTARIZACI 

Každoročně k 31.12. probíhá u většiny účetních jednotek inventarizace 
veškerého majetku. Zrovna tak i u obce probíhá fyzická a dokladová 
inventura všech účtů (z účtového rozvrhu), použitých v příslušném 
kalendářním roce.  

Za rok 2024 proběhla inventarizace 58 použitých syntetických účtů, použitých 
v tomto roce v účetnictví obce. Jedná se o majetkové účty (kde se eviduje 
nehmotný i hmotný majetek, věcná břemena, pozemky), oprávky veškerého 
tohoto majetku, nedokončený – např. rozestavěný majetek, dále o účty zásob, 
opravných položek, bankovních účtů, pokladny, peněz na cestě, pohledávek, 
přijatých a vydaných záloh, závazků, daňových účtů, dohadných účtů, odpisů a 
oprávek přijatých dotací, vydaných dotací, úvěrů, majetku příspěvkové 
organizace a dalších.  

U všech účtů se tisknou celkové seznamy majetku, přírůstky nebo úbytky, 
inventarizační soupisy. Každý účet musí být podložen nějakým důkazem, proč 
je na něm ke konci roku právě takový stav finančních prostředků. Takže 
pohledávky i závazky musí být doloženy vydanými nebo přijatými nezaplacenými 
fakturami, popř. podepsanými smlouvami apod. 

Inventarizaci provádí starostou obce jmenovaná inventarizační komise. 
Provedená inventarizace je každoročně pečlivě kontrolována při přezkoumání 
hospodaření Jihomoravským krajem.  

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu  

 

 

STŘÍPKY Z HISTORIE 

 

DĚNÍ ZA II. SVĚTOVÉ VÁLKY V MORAVSKÝCH KNÍNICÍCH – pokračování 2 

Dne 5. července 1940 byl vysvěcen na římsko-katolického kněze Václav Večeřa 
z č. 12. Byl to první kněz z naší vesnice. 

V tomto roce 1940 bylo také u nás založeno "Národní souručenství". Předseda 
spolku byl učitel Vladimír Kudláček z č. 99 a jednatel Tomáš Koláček č. 34. Byl 
to spolek "dobrovolný". 

V roce 1940 byly v Protektorátě Čechy a Morava zavedeny povinné dodávky 
dobytka, obilí, brambor a pícnin. V tomto roce naše obec odevzdala 6 krav, 
12 prasat, 166 q pšenice, 378 q ječmene, 29 q ovsa, 50 q slámy a 137 q brambor. 

V lednu 1941 obdržela obec plány na úpravu silnice v průjezdu obcí v délce 3 km 
162 m. Tyto plány stály 35.659,65 Kč. 

Dne 14. dubna 1941 byla zastavena z úředního nařízení činnost Sokola 
v Protektorátě Čechy a Morava, tedy i činnost naší jednoty. Ptáme se: Proč byla 
Sokolu zastavena činnost? Proč nacisté tolik nenáviděli Sokol?“ 

Němci byli dobře informováni příslušníky německé menšiny u nás, kteří znali náš 
život uvnitř, všechny jeho složky, hlavně postoj Sokolstva k nacismu a o jeho 
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významu ve výchově národa pro brannost. Poučili se také z toho, že nitky téměř 
každé zrazené odbojové skupiny vedly k Sokolu. 

T. G. Masaryk řekl: "Když jsme na Rusku tvořili legionáře, jejichž zásluhy vy 
všichni uznáváte, byla pro nás sokolská myšlenka jednou z těch složek, 
ze kterých jsme vybudovali svou první československou armádu. Vedle tradicí 
husitských a táborských byla to idea sokolská, která nás vedla a disciplína i řád 
sokolský, které jednotlivci znali a jimž se podrobovali, a které se jim staly druhou 
přirozeností. Toto sokolství se vlilo v naši vítěznou armádu." 

Jak dokazuje rozkaz říšského protektora K. H. Franka, vydaný k rozpuštění 
Sokola, byl Sokol jejich úhlavním nepřítelem. 

Po dobu války naše sokolovna sloužila Zbrojovce v Kuřimi jako skladiště 
materiálu. 

4. října 1941 byl v Kounicových kolejích v Žabovřeskách popraven Oldřich Vlk 
z čísla 191. Oldřich Vlk se narodil 10. června 1910 v Moravských Knínicích č. 44, 
v roce 1935 se svou manželkou Boženou, rozenou Večeřovou postavili dům číslo 
popisné 191. V době zatčení byl účetním firmy MORAGRO Brno. Oldřich Vlk byl 
první obětí řádícího nacismu z naší obce. 

Dne 19. listopadu 1941 ve 23 hodin vypukl v domě Oldřicha Houbala č.188 oheň, 
byl však brzy uhašen. 

Zvon umíráček se vrátil do věže kostela po válce 

 

V roce 1941 bylo v obci na povinné dodávky odevzdáno 563 q pšenice, 117 q 
žita, 132 q ječmene, 22 q ovsa, 789 q brambor, 95 kusů hovězího dobytka, 80 
prasat, 12 telat a 5 koní. 



11 

 

7. dubna 1942 byl z věže kostela sejmut pro válečné účely náš nejmenší zvon – 
umíráček a stejně jako v první světové válce prostřední zvon – poledník. 
Na rozdíl od poledníku, který se nám nevrátil, umíráček se nám po válce vrátil. 

Dne 31. května 1942 provedli Němci v naší obci domovní prohlídky. Prohlíželi 
dům vedle domu a hledali ukryté zbraně a nepřihlášené osoby. 

Dodávky v roce 1942 byly: 719 q pšenice, 231 q žita, 53 q ječmene, 718 q 
brambor, 83 prasat, 45 krav, 53 telat a 6 koní. Kromě toho bylo odevzdáno 
mnoho hus, kachen a slepičích vajec. Z domácích porážek se muselo 
odevzdávat sádlo.“ 

Zdroj: Kronika obce – pokračování příště. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

 

 

ŠKOLNÍ OKÉNKO 

KOŤÁTKA NAVŠTÍVILA KUŘIMSKÉ HASIČE  

Ve středu 26. 2. navštívili předškoláci třídy Koťátek Stanici dobrovolných hasičů 
v Kuřimi. Do Kuřimi jsme se svezli linkovým autobusem a využili jsme příležitosti 
osvěžit si vhodné chování v dopravních prostředcích. Už z dálky jsme viděli 
před hasičskou stanicí nachystaná auta a nemohli jsme se dočkat, až je blíže 
prozkoumáme.  

 Koťátka prohlíží vybavení hasičů      
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Ve stanici nás přivítal dobrovolný hasič pan Pokorný. Vysvětlil nám, k jakým 
případům hasiči vyjíždějí a co všechno ke své práci potřebují. Mohli jsme si 
vyzkoušet helmy i to, jak těžká je výbava hasiče, který se chystá do akce. 
Prozkoumali jsme všechna auta, jak zvenku, tak i zevnitř, líbilo se nám například 
vybavení vozu pro případy likvidace nebezpečného hmyzu. Pana hasiče zaujal 
náš „bleskový nástup“, který máme s dětmi nacvičený pro případ požáru 
v mateřské škole. Zpáteční cesta pěšky po cyklostezce nám při sdílení zážitků 
vesele uběhla, a že nás trošku bolí nožičky, jsme zjistili až v serpentýnách.  

Velmi si vážíme lidí, kteří jsou ochotní svůj volný čas věnovat pomoci ostatním, 
když se ocitnou v nouzi…děkujeme. 

 Bc. Pavlína Kozinová – zástupce pro předškolní vzdělávání 

 

 KARNEVALOVÉ VESELÍ V MATEŘSKÉ ŠKOLCE 

Společné foto v karnevalových maskách 

 

V pátek 28. 2. se v dopoledních hodinách celá školka otřásala hudbou a tancem 
– karnevalovým veselím. Proměnily se nejen děti, ale i paní učitelky a pozadu 
nezůstala ani paní školnice s panem školníkem. U Broučků se trénovala 
obratnost, tancovalo se a házelo na cíl, velký úspěch mělo losování tomboly. 
U Medvíďat se nejen veselili, ale procvičili celá těla. U Koťátek se hrála přátelská 
židličkovaná a další taneční hry, celý den se děti těšily, až sní Karkulce bábovku, 
kterou měla v košíčku. Děti si odnesly zasloužený diplom a spoustu zážitků. 

Karneval jsme zakončili společným průvodem masek a přiměřeně divokým rejem 
v tělocvičně.                  Bc. Pavlína Kozinová – zástupce pro předškolní vzdělávání 
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RODIČOVSKÁ KAVÁRNIČKA PROBĚHLA V ÚNORU  

Dne 24. 2. 2025 se na naší škole 
uskutečnila Kavárnička pro rodiče 
předškoláků, která nabídla rodičům 
dětí nejen příjemnou atmosféru, ale i 
spoustu zajímavých informací.  

Paní učitelka Vodáková s paní 
učitelkou Jančíkovou připravily 
zajímavou prezentaci o tom, co by 
mělo dítě při vstupu do 1. ročníku 
zvládat, jak mohou rodiče pomoci, jak 
probíhá výuka v těchto třídách. Rodiče 
se dozvěděli více o tom, jak děti 
zvládají první školní krůčky, jaké 
metody výuky používáme, a jak se 
snažíme děti co nejlépe motivovat a 
podpořit v jejich rozvoji. 

Nechyběly ani praktické ukázky 
materiálů a pomůcek a návodů, které 
děti každý den ve škole používají.  

Během akce paní učitelky odpovídaly 
na dotazy rodičů a sdílely s nimi své 
zkušenosti z výuky. Atmosféra byla 
přátelská a neformální – k dobré 
náladě přispělo i drobné občerstvení, 
které si rodiče mohli vychutnat při 
povídání s pedagogy i mezi sebou 
navzájem. 

Děkujeme všem rodičům za hojnou 
účast a těšíme se na další podobná 
setkání! 

  Mgr. Alexandra Ševčíková – ředitelka školy  

 

BESEDA S PANÍ HUDÁKOVOU: JAK KOMUNIKOVAT (NEJEN) S DĚTMI 

Pro rodiče a další zájemce naše škola připravila ve spolupráci s paní 
lektorkou Janou Hudákovou besedu na téma „Jak komunikovat (nejen) 
s dětmi“. Setkání bylo určeno nejen pro rodiče, ale i pro všechny, kteří se 
chtějí lépe orientovat v komunikaci s druhými – ať už jde o děti, dospělé 
nebo třeba kolegy v práci. 

Paní Hudáková nám srozumitelně a s humorem vysvětlila, jaké typy osobností 
existují, jak každý z nás vnímá svět trochu jinak a proč někdy nerozumíme 
reakcím druhých lidí. Ukázala nám, že některé děti i dospělí prostě mají odlišný 
způsob myšlení a reagují jinak, než bychom očekávali, a že je to naprosto 
v pořádku. 

Během besedy jsme se dozvěděli, jak lépe 
porozumět jednotlivým typům osobností a 
jak s nimi citlivě a efektivně komunikovat. 
Nechyběly ani praktické příklady a 
konkrétní rady, které si každý mohl ihned 
představit ve své vlastní rodině nebo 
v každodenním životě. 

Atmosféra setkání byla přátelská a 
otevřená, nechyběl prostor pro dotazy a 
sdílení zkušeností. Paní Hudáková 

dokázala přiblížit téma tak, že si každý odnesl něco cenného – ať už nový pohled 
na své děti, partnera nebo třeba kolegy. 

Děkujeme paní Hudákové za inspirativní odpoledne a všem zúčastněným 
za příjemnou atmosféru.                       Mgr. Alexandra Ševčíková – ředitelka školy 
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PRVŇÁCI A DRUHÁCI V PLANETÁRIU 

Začátkem března navštívily děti z 1. a 2. třídy Hvězdárnu a planetárium Brno. 
Vyrazily za Stellárky – kamarády z jiné planety, z jiné sluneční soustavy, kteří 
spadli i se svojí vesmírnou lodí k nám na planetu Zemi. Při pádu se jim poškodil 
systém, který na palubě jejich lodě udržuje při životě Mňamkový les. Pokud ale 
uschne, umřou hlady!  

Školáci před planetáriem     

A to byl právě úkol našich dětí – zjistit spolu se Stellárky, jak takový ekosystém 
funguje a co je třeba, aby les udrželi při životě a aby vesmírní kamarádi mohli 
v klidu opravit svoji loď a vrátit se na svoji planetu. 

Součástí programu byla také ukázka noční oblohy. Děti se dozvěděly několik 
zajímavostí o planetách naší sluneční soustavy a o souhvězdích, která můžeme 
ze Země vidět.                           Mgr. Barbora Vodáková – třídní učitelka 1. ročníku 

 

KARNEVAL VE ŠKOLNÍ DRUŽINCE 

Jak oslavit období Masopustu než karnevalem v maskách. Koncem února ho 
slavily také naše děti v družince. Již druhý rok tuto akci organizovala agentura 
Netratrdlo a připravila dětem krásné odpoledne s bohatým programem plných 
her, soutěží a hlavně písniček. Nechyběla ani sladká odměna. Letošní téma 
„Karneval na farmě“ se dětem velmi líbil a už se těšíme, s čím nás překvapí příští 
rok.                                         Bc. Dagmar Staroštíková – vedoucí vychovatelka ŠD 
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R.U.R. – ROBOTI VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

Před 105 lety napsal Karel Čapek vědeckofantastické drama R.U.R. Mnoho 
let před tím, než lidstvo skutečného robota dokázalo zkonstruovat. Co je to 
vlastně robot, kdo vymyslel slovo robot? Jak vidí děti svýma očima robota 
a jak by měl vypadat robot, který lidstvu slouží a pomáhá? Co je to umělá 
inteligence, jak ovlivňuje náš život, jak nám může pomáhat a jak škodit? 

Na tyto otázky jsme se společně 
s dětmi snažili najít odpověď, 
debatovali, přemýšleli, a nakonec 
děti svého vlastního robota vymyslely 
a zkonstruovaly. I po zmíněných 105 
letech je Čapkovo téma stále aktuální 
a je velmi zajímavé slyšet od mladé 
generace její názor a pohled na 
využívání současných běžně 
dostupných moderních technologií. 

Myslím, že naši konstruktéři 
vymysleli takové roboty, se kterými 
by lidstvu asi zánik nehrozil… Spíš 
naopak. Naši roboti umí pomáhat 
maminkám, vytvářet kyslík 
pro planetu Zemi, rozveselovat lidi, 

poznávat nemoci v těle, hrát si s dětmi i babičkami, objímat opuštěné lidi, umí 
také vyrábět kouzelnou Coca Colu, pěstovat pšenici, uklízet celý dům a umývat 
okna. Maminky, těšte se, budete bez práce!             

To všechno vymysleli naši skvělí konstruktéři. Je vidět, že zatím pořád ještě 
lidská radost, snaha a vynalézavost vyhrává nad tou umělou na celé čáře. Tedy 
alespoň u nás, v Moravských Knínicích. 

 Natalie Rozmanová – vychovatelka školní družiny 

 

MALOVÁNÍ VÍNEM V ZÁKLADNÍ ŠKOLE 

V naší Základní škole se pořádal teambuilding zaměstnanců ZŠ a MŠ. Součástí 
tohoto posezení bylo malování červeným vínem, které všechny zaměstnance 
velmi příjemně překvapilo, jelikož vůbec netušili, co od toho mohou očekávat. 
Šlo o příjemnou techniku vrstvení 3 odstínů červeného vína a decentního 
dokončení temperovými barvami. Každý zaměstnanec byl velmi potěšen svým 
konečným výtvorem, i když si na začátku vůbec nevěřil.  Došlo zde k objevení 
skrytého talentu, kdy pan František Císař, náš nový školník v mateřské škole, 
vytvořil velmi podařené dílo v podobě koně. Přikládáme obrázek, abyste si 
dokázali udělat představu, že i víno nemusí procházet pouze hrdlem, ale že jej 
můžete nanášet i štětcem na papír. Byl to opravdu krásný umělecký zážitek. 

Foto na straně 2.                                                    Monika Cobring – hospodářka školy 
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ZE SPOLKŮ 

 

   březen 2025 

 

 

NADCHÁZEJÍCÍ AKCE: 

16. 4.   Pletení žil + velikonoční rukodělky 

25.–27. 4.  Oddílová víkendová výprava 

16.–18. 5.  Výprava na Ivančenu 

30. 5.–1. 6.  Celooddílová chlapecká výprava 

13. 6.   Závěrečný oheň 

 

NA DEN ZAMYŠLENÍ JSME SE VYDALI DO BRNA 

V sobotu 22. 2. se konala pod vedením Rézky oddílová výprava do Brna. 
Účastníci výpravy navštívili expozici Fauna Moravy a sladkovodní akvárium 
na Biskupském dvoře. Expozice představuje zástupce obratlovců žijících 
na území Moravy, kdy jednotlivé druhy jsou prezentovány ve svém biotopu. 
Po cestě na vlakové nádraží se konala i procházka kolem Petrova. Věříme, že 
si všichni zúčastnění výpravu užili.  

 

ETAPOVÁ HRA – KDO ZÍSKÁ ZLATOU SOŠKU? 

V říjnu jsme dokázali společně získat zlatou sošku, ovšem zima zamíchala 
kartami a tým, který na podzim pracoval společně, se rozštěpil na frakce. Každá 
z frakcí měla jediný cíl – získat sošku pouze pro sebe. Vše vyvrcholilo 8. 3. 
v odpoledních hodinách. Sošku získá frakce s nejvyšším vlivem, tedy největším 
bohatstvím. A tak pro každou z nich začala loupežná operace – každá frakce 
měla jinou taktiku, ale všechny měly stejný cíl – být vítězem. Jakmile se však 
vítězná frakce začala radovat, objevili se bandité, všechny frakce okradli, a 
zmizeli na svoji základnu. Co se dalo dělat, frakce se musely vydat za nimi, a 
pokusit se nakrást zlaťáky zpět. Souboj trval až do pozdního odpoledne, ale 
nakonec se bandité i ostatní frakce museli sklonit před frakcí vítěznou. 

 

TURNAJ BANG PROBĚHL 

V úterý 18. 3. se pod vedením šerifa Kačera konal tradiční Bang! turnaj. 
V klubovně se sešli pistolníci a kovbojové z širokého okolí poměřit síly v této 
karetní hře. Nejpřesněji to pálilo Béňovi, který se stal vítězem desátého ročníku, 
a jeho jméno bude navždy napsáno na putovním poháru. Kdo jej porazí a odnese 
si pohár domů? To zjistíme za rok. 
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VYJÁDŘETE ZÁJEM O LETNÍ SKAUTSKÝ TÁBOR 

Prosíme všechny rodiče, aby vyjádřili předběžný zájem o letní tábor. Formulář 
pro vyjádření zájmu by měli všichni mít ve svých e-mailových schránkách. Pokud 
tomu tak není, kontaktujte prosím družinové rádce. Děkujeme.  

TERMÍNY TÁBORŮ: 

Malý tábor 16. 8. – 23. 8. 2025                              Velký tábor 9. 8. – 23. 8. 2025 

Web: kninice.skauti.com                                       FB: facebook.com/1oddilMK/ 

IG: instagram.com/skaut_moravskekninice/ 

Petra Kalábová – skautka 
 

    

SPARTAN KROUŽEK JE KAŽDÝ ČTVRTEK 

Tento školní rok jsme 
nově otevřeli 
pohybový kroužek 
SPARTAN, který je 
pod záštitou SK 
Moravské Knínice a 

je určený pro děti ve věku od 7 let. 
Vedoucím kroužku je Mgr. Jiří Plšek, 
který vede děti k pokrokům 
v pohybových dovednostech, 
formování síly, výdrže, flexibility a 
všestrannosti v pohybu i s využitím 

koordinačních a balančních cvičení. 
Tyto praktiky obsahují prvky lehké i 
těžké atletiky, parkouru a 
freerunningu, základy funkční 
sebeobrany a pádových technik. 
Mgr. Plšek vede děti k mentálnímu 
rozvoji Fair play, Kaizenu, Flow, 
růstovému myšlení a návykům. Děti si 
tento kroužek velmi oblíbily a my 
děkujeme SK Moravské Knínice a 
panu Mgr. Plškovi, že se tohoto 
smysluplného kroužku ujali.

                                                                                   Monika Cobring – členka ZO 

 

 

INDIÁNI A KOVBOJOVÉ ŘÁDILI V SOKOLOVNĚ 

Druhou březnovou neděli se sešlo v knínické sokolovně nemalé množství 
diváků, aby zhlédli novou divadelní hru z pera naší Olgy Helanové, opět 
na téma z divokého západu.  

Na scéně se objevily nové tváře v hereckém souboru. Hráli 
dohromady děti i dospělí. V divadle nechyběly vyostřené vztahy 
mezi kovboji a indiány, které nakonec vyřešila láska.  

Dvojroli náčelníka indiánů Rudého Buvola a kovboje Shaneho si 
střihnul Jan Helán st. Také dvojroli náčelníka indiánů Letícího Kačera a kovboje 
Uva zahrál Ivo Císař. V ženských rolích jsme viděli Marušku Gabryšovou jako 
učitelka Josefínu, Pavlínu Stehnovou jako Jitřenku, Mery ztvárnila Natálie 
Pleskačová, Bílou Lilii Ludmila Hermanová. Ducha prérie Bílou Záři zahrála 
éterická Hanka Bednářová. V mužských rolích se představili Víťa Císař jako Will, 
Jenda Helán jako Sam, George zahrál Jakub Ondra. V roli Maxe jsme mohli vidět 
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Martina Helána, Dastin byl Denis Jindřich. Děti školou povinné hráli Jonáš 
Herman, Ela Ondrová, Hana Lišková. 

Celý děj vhodně doplnila country písničkami kapela BEZNOT – Petra 
Adamíková, Ivoš Hledík a Milan Gabryš.  

Režie celého představení se ujal Jiří Hanák. 

Veškeré informace k této hře i dalším divadelním kusům, které předvedli kníničtí 
ochotníci, herecké obsazení včetně plakátů a fotek naleznete na webové stránce 
knínického Sokola v sekci divadelní soubor https://moravskekninice.cz/sokolmkninice.  

Foto na straně 2                                                          Jana Kosíková – starostka TJ 
 
 

   Jana Helanová – předsedkyně spolku Kyničan z.s. 

      

 

TĚŠÍME SE NA ČARODĚJNOU STEZKU 

Čarodějnice Belzebuba a spol. si vás dovolují pozvat 
na již tradiční 

                               ČARODĚJNOU STEZKU 

Svá košťata, košťátka či smetáky si připravte na středu 
30.04.2025. Cílem bude tentokrát stanoviště u myslivecké chaty na Čihadle.
  

Hana Bravencová – za všechny organizátorky   

https://moravskekninice.cz/sokolmkninice
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PÁLENÍ ČARODĚJNICE PLÁNUJÍ RYBÁŘI I LETOS 

Spolek knínických rybářů pořádá opět po roce pálení 
čarodějnice ve středu dne 30. dubna 2025. Ale pozor, 
tentokrát bude změna stanoviště! Z důvodu probíhající 
obnovy rybníka Pod Kaplí se tato akce přesunuje 
k myslivecké chatě na Čihadle. Bohaté občerstvení 
zajištěno. Zahraje country kapela BEZNOT. 

Tomáš Bravenec – člen Spolku knínických rybářů 

 

 

VÝZVA OBYVATELŮM OBCE 

Občané Moravských Knínic, zapojte se také do 
úklidové akce „Ukliďme Moravské Knínice a 
okolí“. Ukliďte svoje bezprostřední okolí. 
Vyhrabte trávník před svým domem, odstraňte 
trávu a bláto od obrubníků a zameťte chodník a 
krajnici silnice. Odpad zanechejte na hromádce 
na okraji chodníku. Na Vaše upozornění (třeba 
mailem mkninice@volny.cz) bude průběžně 
odvážen pracovníky obce.  

Děkujeme, že vám záleží na pořádku v obci. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

mailto:mkninice@volny.cz


21 

 

 



22 

 

  



23 

 

 

 



24 

 

 
ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE BŘEZEN 2025 – periodický tisk 

územního samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 32 * vychází 1x měsíčně * 
vydává Obec Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 390 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, 
Hodonín * Zasílání příspěvků: zpravodaj@moravskekninice.cz. Zpravodaj také 
na www.moravskekninice.cz.Redakce si vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. 
upravit rozměr článku nebo fotky.  

Uzávěrka příspěvků na DUBEN DO 21.04.2025 08:00       

mailto:zpravodaj@moravskekninice.cz
http://www.moravskekninice.cz/

